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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Varga Judit, igazságügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem él törvényi felhatalmazásával az Ön által 
vezetett minisztérium a magyar adófizetők pénzének visszaszerzéséért az orosz 
Metrowagonmash cég ellen indított per támogatására? " 

Tisztelt Miniszter Asszony!

 

Bizonyára  Ön  előtt  is  ismert,  hogy  2019  februárjában  -  jelentős,  az  akkori  fővárosi  ellenzéki
nyomás és erős társadalmi felháborodás miatt- a BKV Zrt. pert indított az orosz Metrowagonmash
cég ellen az M3-as metróvonalra leszállított járművek minősége, sorozathibái miatt. A Karácsony
Gergely vezette új, ellenzéki városvezetés utasítására elkészült jelentés 18 sorozathibát tárt fel.

A  keresetlevél  benyújtásával  a  per  ugyan  megkezdődött,  de  tárgyalást  csak  a  keresetlevél
kézbesítése után, az alperes írásbeli ellenkérelmétől függően lehet tartani. Csakhogy ehhez szükség
lenne a szabályszerű kézbesítésre,  de több mint három éve nem veszi át  a periratokat az orosz
metrókocsigyártó  Metrowagonmash.  A kézbesítési  határidőre  pedig  a  magyar  bíróságnak  nincs
ráhatása,  a  kézbesítési  akadály  elhárítása  ugyanis  a  magyar  Igazságügyi  Minisztérium feladata
lenne, de eddig semmit sem tettek.

Ezért az amúgy forráshiánnyal küzdő BKV nem juthat pénzhez a kötbérből. Pedig a tét 14 milliárd
forint, de a követelést gyakorlatilag lehetetlen behajtani, holott ez a pénz most nagyon hiányzik a
fővárosi közlekedési cég kasszájából. A közösségi közlekedés működtetésére 21 milliárddal több
kell az üzemanyag és a villamos energia árak emelkedése miatt.

 

A fentiek alapján kérdezem miniszter asszonyt:

1. Miért nem él törvényi felhatalmazásával az Ön által vezetett minisztérium a magyar 



 
adófizetők pénzének visszaszerzéséért indított per támogatására?

2. Netán attól tart Miniszterasszony, hogy a per során egyértelműen kiderül a Főváros előző 
vezetése (Tarlós István főpolgármester, fideszes közgyűlési többség), és a 2014-2018 
közötti (Orbán) Kormány felelőssége a közbeszerzés kiírása, lebonyolítása és a járművek 
forgalomba állítása kapcsán?

3. Kérem tájékoztasson, hogy mikor és milyen konkrét lépéseket kíván tenni, hogy a három 
és fél éve indított per a nyári bírósági szünet után minél hamarabb újra indulhasson?

 

Budapest, 2022. szeptember 7.
 
Tisztelettel:
Gy. Németh Erzsébet
Demokratikus Koalíció
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